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AZ ÖNKORMÁNYZAT KÖZSZOLGÁLATI LAPJA

XXVIII. évfolyam, 5. szám 2014. május

Nõi Kézilabda Klub Balmazújváros NBII csapata:
Nagy Csilla, Suba Sára, Király Annamária, Varga Nikolett,
Középsõ: Szabados Ibolya, Borza Andrea, Kunkli Bettina, Ludnai Fanni, 
Zavaczki Edit, Tar Nikolett, Csatári Boglárka, Rozsnyói Tamara,.
Állnak: Pénzes Ildikó, Géricz Alexandra, Balla Krisztina, Dobi Kata, Melkó 
Károly, Árva Lilla, Kis Ágnes, Péntek Fanni, Berettyán Petra.

A képrõl hiányoznak: Mihalik Renáta, Németi Ágnes, China Eszter, T.Pál 
Izabella, Géricz Beatrix, Vénig Anita

A protokollt az élet minden területén lehet alkal-
mazni. Bár sokan csak viselkedéskultúraként te-
kintenek rá, mégis, ha jobban átgondoljuk a magán-
életben épp úgy hasznos ,,tudással” vértez fel ben-
nünket, mint a munkahelyen. Hiába mondják sokan, 
hogy ósdi, merev tudást ad, mégis mindannyian 
használjuk, alkalmazzuk. 
Például ha hivatalos levelet írunk (papír, vagy 
elektronikus) mindig a Tisztelt …. ! megszólítással 
kezdjük, majd a címzett pozícióját is hozzátesszük a 
név után. Amennyiben barátnak, munkatársnak, 
közeli ismerõsnek írunk, használhatjuk a Kedves 
…..! kifejezést.
És mielõtt teljesen elmerülnék a protokoll sza-
bályainak taglalásában felhívnám a figyelmét a 
kedves Olvasóknak arra a magyar kultúrából szinte 
hiányzó intézményre, amit úgy hívnak, hogy kö-
szönõlevél. Ez, szinte semmibe nem kerül, s tudom, 
hogy örömet okoz mind a küldõnek, mind a fo-
gadónak. Éljenek vele bátran, hisz számtalan olyan 
helyzetbe kerülünk, amikor egy köszönöm, egy gra-
tulálok leírása boldogságot okoz!

A ,,tanmesém” apropóját a május 9-10-11-i 
sportesemények adták. Óriási élmény volt az a 
számtalan mérkõzés, amelyek közül az országos 
diákolimpián résztvevõk közül a mi gimis ,,kis” fiú 
kéziseink ezüstérmének, az NBII-es lányaink és az 
NBI/B-s fiaink gyõzelmének lehettünk szemtanúi. 
Balmazújváros Sporttörténetébe arany betûkkel 
került be ez a hétvége. Bajnokokat avattunk!
Köszönet a játékosoknak, az edzõknek, a szpon-
zoroknak! És köszönet a szurkolóknak! 
Remek volt együtt tapsolni, szurkolni, ünnepelve 
kiabálni: Hajrá Balmazújváros!

 Köszönettel: Takács Erika

Protokoll a hétköznapokban

Kõnig Trade Balmazújváros 
Kézilabda Klub NBI/B 
csapata 
Férfiak: 
Ülõ sor balról jobbra: 
István Péter, Kovacech Marek, 
Temesvári János, 
Knezevic Nikola, Oláh Zoltán, 
Pajkó László, Nagy Norbert, 
Minegász Csaba, 
Salamon Ádám,.
Középsõ sor: Hegedûs Lajos, 
Török Imre, Dobi János, 
Oláh Sándor, Füzesi Ferenc, 
Király Sándor, Nagy Ádám, 
Eszenyi Péter,.
Állnak: Hajdu Tamás, 
Szabó Balázs, Balázs Sándor, 
Korsós Ádám, Pavlovic Darko, 
Füleki Áron, Strbac Nikola, 
Heiczinger Zsolt, Dioris Mateo, 
Bagi István.
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Szennyvíz-szippantás:

Új szennyvízkezelési szabályozást alkotott a képviselõ-testület. Az új 
rendelkezés legnagyobb újdonsága, hogy a jövõben az önkormányzat 
megbízásából egy egyéni vállalkozó szippantja és ártalmatlanítja a 
nem csatornázott ingatlanokon keletkezõ folyékony hulladékot. 
A vízgazdálkodásról szóló törvény értelmében ugyanis a települési 
önkormányzatok kötelesek gondoskodni annak begyûjtésérõl.
Mint az az elõterjesztésben olvasható, a felhívására három árajánlat 
érkezett, a jelentkezõket azonban hiánypótlásra kérték, amelynek egy 
kft. és egy egyéni vállalkozó tett eleget. 
Közülük a legkedvezõbb ajánlattal elõálló hajdúböszörményi Oláh 
Mihállyal írtak alá szerzõdést. 
A szolgáltatás díját ingatlanonként nettó 2. 362 forintos alapdíjban és 
630 forintos köbméterenkénti árban állapította meg a testület. A 
vállalkozóval megkötött szerzõdés 2015. április 30-áig szól.

Gyermekorvosi praxis:

A testület ismét pályázatot írt ki az önkormányzat 1-es számú 
gyermekorvosi körzetének betöltésére. A praxist korábban már meg-
hirdették, arra azonban nem jelentkezett senki sem. Ezúttal úgy írták ki 
a pályázatot, hogy a gyermekorvosi feladatokat – megegyezéstõl 
függõen – vállalkozói vagy közalkalmazotti jogviszonyban látná el az 
orvos. Mindez a gyakorlatban azt jelentené, hogyha a pályázó 
közalkalmazotti jogviszony keretében kívánja ellátni a feladatot, 
akkor az OEP-pel az önkormányzat köt feladatellátási szerzõdést, és 
az önkormányzat igényelné a finanszírozást. A pályázatok 
elbírálásának határideje június 15.

Fokozott közúti ellenõrzések:

Az Országos Rendõr-fõkapitány 2014. május 16. - augusztus 31. 
közötti idõben országos fokozott közúti ellenõrzést rendelt el, a közúti 
közlekedési balesetek bekövetkezésének, illetve a balesetek súlyos-
sági fokának megelõzése érdekében.

Vigyázzunk értékeinkre:

Április végén ismeretlen tettesek a Veres Péter Emlékpark 
Gyöngyvirágos Tölgyes nevû részén 7 különbözõ helyen próbálták 
tûzfészkeikkel az erdõrészt felgyújtani. Szerencsére a gyorsan reagáló 
szomszédokkal sikerült a tüzet megfékezni, - tudtuk meg a Bakcsó 
Egyesülettõl-  mielõtt nagyobb baj történt volna. Ezúton is köszönjük 
az oltásban részt vevõknek a segítséget. Kérjük a lakosságot, hogy 
figyeljenek oda köztereink, közparkjaink értékeire, tisztaságára, hisz 
hiába minden fejlesztés, ha akadnak olyanok, akik csak rombolni, kárt 
okozni tudnak. 

Településrendezés:

A képviselõ-testület a 90/2014. (IV.28.) számú határozatával hagyta 
jóvá a város településrendezési eszközeinek módosítását. A módosítás 
részben a területhasználatok racionálisabb szabályozását, részben 
vállalkozói érdekek érvényesülését kívánja elõsegíteni. 

Kézmûves közösségi ház kialakítása:

A Dózsa György utcai Kézmûves közösségi ház beruházása közel 7, 5 
millióba fog kerülni, melyhez 1, 6 millió Ft-ot biztosít a testület. 

Szépül a Városközpont:

A városközpontot érintõ rehabilitációs munkáknál a Veres Péter 
Kulturális Központ akadálymentesítése és hõszigetelése, valamint a 
Városháza és a Járási Hivatal 
épületeinek akadálymentesítése és felújítása, nyílászárók cseréje 
befejezõdött.
A Kossuth téri park felújítása során a fõtéri parkot övezõ gyalogos 

járda szakasz térköves burkolata a Városházától a Veres Péter utca 
irányában elkészült. Folyamatban van a Református templom és a 
gimnázium épülete elõtti szakasz burkolása, továbbá a Kossuth téri 
parkon belül a humuszos földfeltöltés, növényültetés.
A Debreceni utca 1. szám alatti volt Semsey múzeum épületfelújí-
tásának készültségi foka mintegy 75%-os. A volt múzeum épületének 
mûszaki átadása várhatóan júniusban befejezõdik.
Elkészült a Kossuth tér 3. és mentõszolgálat épülete közötti területen 1 
db csatlakozó út és 3 db akadálymentes parkoló térköves burkolása.
A Kossuth tér 2. szám alatti vállalkozás tulajdonosa csatlakozott a vá-
rosközpont rehabilitációs munkákhoz. Nagyon szépen megújult az 
épület homlokzata, a szigetelés, nyílászárók cseréje stb.., mely így  
szervesen illeszkedik a felújított önkormányzati épületekhez.

Lassan, de haladnak az alábbi munkafolyamatok is:

A csomóponti burkolatok átépítésével kapcsolatosan (Debreceni út - 
Kastélykert utca – Veres P. utca – Nádudvari út) szorgalmazta a város 
vezetése a vállalkozónál a még hátralévõ munkák (villanyoszlopok 
áthelyezése, autóbuszöböl, kerékpárút csatlakozása) mielõbbi befeje-
zését annak érdekében, hogy a jelzõlámpák üzembe helyezése minél 
hamarabb megtörténjen.
A Semsey kastélypark kialakításával megbízott vállalkozónál szintén 
szorgalmazta a parkosítási munkák gyorsabb ütemû folytatását a meg-
bízó Önkormányzat.
A belvízrendezési munkáknál hetente több alkalommal és rend-
szeresen egyeztet a hivatal  a fõvállalkozóval annak érdekében, hogy 
egy-egy utca, illetve csatornaszakasz teljeskörûen valósuljon meg. 
Ezzel kapcsolatosan a fõvállalkozó részére ütemterv becsatolását írták 
elõ, s kérték az utcánkénti ütemezést.
A lakosság és az érintett településrészek önkormányzati képviselõivel 
is rendszeres a kapcsolat, s a bejelentéseket, elsõsorban a kapubejárók 
helyreállítását a legrövidebb idõn belül írásban, illetve építési napló-
ban írják elõ a kivitelezõ részére.

Kocsiszín építése:

A Semsey kastély szomszédságába épülõ kocsiszín megépítéséhez 
nyújt önerõt a testület. A beruházás tervezett költsége 19 millió Ft, 
melybõl az önerõ alig több, mint 4 millió Ft.

Önkormányzati tulajdonú ingatlan értékesítése:

Eladásra jelölte ki a képviselõ-testület a Batthyány utca 4. szám alatti 
(volt Idõsek klubja) épületet. A 643 m2 területû telek,  a rajta lévõ fõ, 
mellék és raktárépület alapárát 14,3 millió Ft-ban állapították meg. 

Adóbevételek:

A magánszemélyek kommunális adójának bevétele a tavalyi évben 
(12.000 Ft /év) közel 60 millió Ft-ot jelentett a város költségvetésében. 
(figyelemmel az érvényben lévõ adórendeletben foglaltakra, az 
adófizetési mentességet biztosító rendelkezésekre, mely szerint a 65 
éven felüli egyedülállók és a 70 éven felüliek tulajdonában lévõ in-
gatlanok 100%-ban mentesülnek az adófizetés alól. Az önálló helyraj-
zi számmal rendelkezõ garázsok esetén 25% az adókedvezmény 
mértéke.)
Vállalkozók építményadójának bevétele 38 millió Ft volt. Ezek a 
bevételek a 2014-es évben is hasonlóan fognak teljesülni, ezért mielõtt 
ezeket bárki soknak vélné, egy-két érdekes adatot emeltünk ki az idei 
költségvetésbõl:
Egyesített Óvoda és Bölcsõde Intézményeinek mûködtetése (95 fõ- 
Napsugár, Csicsergõ, Nyitnikék, Mesevár, Ságvári u., Szigetkert, 
Bölcsi): 299, 5 millió Ft
Veres Péter Kulturális Központ (19 fõ - Mûvház, Ifiház, Veres Péter 
Emlékház, Semsey kastély): 73, 5 millió Ft
Lengyel Menyhért Városi Könyvtár (8 fõ): 24, 5 millió Ft
Közvilágítás városi szinten: 20 millió Ft

Takács Erika
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A szélessávú internet-hálózat mûködtetésére 2007-ben a város vezetése megalakította a 
Balmaz InterCOM Kft-t. A cég internet és kábel televízió szolgáltatásokat 2008 
januárjától nyújt, telefon szolgáltatást pedig 2010-tõl. A társaság telephelye a Vasút soron 
található, ahol ügyfélfogadási idõben lehet szerzõdést kötni, a szolgáltatások ellenértékét 
megfizetni, panasszal, vagy hibabejelentéssel élni, új és régi ügyfeleknek szolgáltatási 
szerzõdést kötni, egyszóval kapcsolatot tartani a B.I.C. Kft-vel. A Társaság célja nem 
váe1ltozott, a város lakói részére jó minõségû és olcsó szolgáltatást kíván nyújtani.

Balmazújváros helyi távközlési szolgáltatójának - Balmaz InterCom - ügyvezetõ 
igazgatójával, Hegedüs Tiborral beszélgettünk arról, hogy a közeljövõben milyen 
változásokra számíthatnak a lakosok.

- A városi majálison találkozhattunk cégükkel. Ez már a megújulás elsõ jele?
- Igen, valójában ez volt az elsõ lépés céljaink megvalósítása felé, mert szeretnénk 

közvetlenebb kapcsolatba kerülni a lakossággal a hagyományos ügyfélszolgálat 
mûködésén túl is. Természetesen a megújulás nem csak ebbõl áll, ennél sokkal 
nagyobb terveink vannak a jövõre nézve.

- Hirdetéseikben olvashattuk, hogy már nagy felbontású, úgynevezett HD mûsorokat 
is megtalálhatunk a szolgáltatási struktúrában. Mit jelent ez pontosan?

- Városunk síkképernyõs tv-vel rendelkezõ lakosainak régi vágya volt az, hogy jobb 
minõségben élvezhessék mûsorainkat, ezért ezt megvalósítottuk a központi 
egységünk digitalizálásával, melyet EU támogatással létesítettünk. Kezdetekben 
volt néhány probléma a csatornák beállításával, de mostanra már valamennyi ígért 
csatorna elérhetõ. A magyar nyelvû adások száma a nyugdíjas és az alap csomagban 
egyaránt nõtt a hagyományos módon tévézõk számára is, de a legnagyobb változást 
azok érzékelhetik, akik a digitális adást is tudják venni.

- Mindez mennyibe kerül az elõfizetõknek?
- Díjaink változatlanok maradtak. Ezen felül van egy törzsvásárlói akciónk, melyre 

e hónap végéig lehet jelentkezni. Ennek keretében havi engedményt adunk 
azoknak, akik vállalták, hogy év végéig elõfizetõink lesznek.

- Milyen további változások várhatóak a jövõre nézve?
- Fokozni szeretnénk reklámtevékenységünket, mivel azt tapasztaljuk, hogy annak 

ellenére, hogy hetedik éve mûködünk a városban több ezer elõfizetõ bizalmát 
élvezve, még mindig vannak olyanok, akik nem ismerik a Balmaz InterCom-ot. 
Elõnyünk a konkurens szolgáltatókhoz képest, hogy helyi ügyfélszolgálattal Takács Erika

kizárólag mi rendelkezünk.

- Milyen újdonságokra számíthatunk a szolgálta-
tások területén?

- Jó hír, hogy elindítjuk a mobiltelefon szolgáltatás 
értékesítését még ebben az évben. A jelenlegi 
szolgáltatóktól eltérõen nem az olcsó áron adott 
készülékeket célozzuk meg, hanem az alacsony 
elõfizetési és percdíjakat, mivel ez hosszú távon 
jelent spórolást azok számára, akik minket vá-
lasztanak. Természetesen e mellett szeretnénk a 
hagyományos kábel TV, internet és vezetékes 
telefonszolgáltatást igénybevevõk számát is 
növelni.

- Indítanak kedvezményes elõfizetõi akciókat?
- Természetesen ez is szerepel terveink között. Az 

aktuális akciókról a www.balmazintercom.hu 
oldalon, illetve hirdetéseinkbõl is tájékozódha-
tnak majd az érdeklõdõk.

- Kívánom, hogy minél sikeresebb legyen a cég, és 
a balmazújvárosiak is elégedettek legyenek a 
szolgáltatás minõségével, hisz ez a közös érdek. 
Megtartani az ügyfeleket egy városi tulajdon-
ban mûködõ kft.-nek sokkal nehezebb, mint 
azoknak, akiknek országos lefedettsége van, s 
ha kell, inkább ár-alatt dolgoznak, csakhogy 
tönkretegyék a kisebb vállalatokat. Remélni tu-
dom csak, hogy érvényesül a lokálpatrióta gon-
dolkodás Olvasóinknál, és 50, 100 forintos 
,,nyereségért” nem állnak át más szolgáltató-
hoz a B.I.C. ügyfelei. 

- Köszönöm a lehetõséget és a jó kívánságot, a 
magunk részérõl mi is mindent megteszünk 
azért, hogy ügyfeleink elégedettek legyenek. 
Kérem én is az Olvasókat, éljenek elõfizetõi 
akcióinkkal, keressék ügyfélszolgálatunkat. 

Balmazújvárosi Rendõrkapitányság 

 A kerékpáros balesetek számának visszaszorí-
tása céljából a megyében a rendõrség a napi 
szolgálatellátás során fokozottan ellenõrzi a 

kerékpárosokat. 
 Kiemelt hangsúlyt kap a kijelölt gyalogos-átkelõhelyeken való 
tiltott kerékpározás kiszûrése. 
 A KRESZ ugyanis elõírja, hogy kerékpárral a gyalogosokra 
vonatkozó szabályok szerint kell az úttesten áthaladni, vagyis a 
kijelölt gyalogos-átkelõhelyen csak és kizárólag a kerékpárról 
leszállva, azt tolva, gyalogosként lehet áthaladni. 
 A balesetek számának növekedésében jelentõs mértékben 
szerepet játszik a kerékpárosok figyelmetlensége, a KRESZ isme-
retének hiánya (kerékpáros közlekedés nem vizsga köteles) illetve 
annak figyelmen kívül hagyása. A gyalogos-átkelõhelyen való ke-
rékpáros közlekedés mindamellett, hogy szabálytalan, baleset-
veszélyes helyzeteket teremthet. A kerékpár dinamizmusa, mozgási 
sebessége és mozgási iránya más, mint egy gyalogosé, amely a jár-
mûvezetõket megtévesztheti.
 Balmazújváros keresztezõdéseiben, a gyalogos-átkelõhelyeken 
és a kerékpárutakon az elkövetkezendõ idõszakban többször talál-
kozhatnak rendõrökkel, akik ellenõrzik a kerékpárosok közlekedését, 
de az ittasság kiszûrésére és a kötelezõ tartozékok meglétére is 
kiemelt hangsúlyt fordítanak.

Balmazújváros központjában található kijelölt gyalogos-átkelõhelyek 
(zebrák) mellett sárga színû kerékpár-átvezetés került felfestésre. Az 
ilyen kijelölt gyalogos-átkelõhelyen a kerékpáros kerékpárján fenn 
ülve, csak és kizárólag a felfestett sávban közlekedhet (a zebra és a sár-
ga csík közötti szakaszon), vagy gyalogosként, a kerékpárt tolva kel át 
a kijelölt gyalogos-átkelõhelyen, de a zebrán nem tekerhet a gyalo-
gosok között, azok forgalmát zavarva.
 Amennyiben a kerékpáros a kijelölt gyalogos-átkelõhely mellé felfes-
tett kerékpárút-átvezetésen akar átkelni, a párhuzamosságot kihasz-
nálva leszállás nélkül is áthaladhat az úton, ha a gyalogosokkal együtt 
vagy tõlük függetlenül az úton haladó jármûvektõl az elsõbbséget 
megkapta.

Balesetveszélyesen kerékpározunk

GYÓGYSZERTÁRAK ÜGYELETI RENDJE 
BALMAZÚJVÁROSON - JÚLIUS

(A gyógyszertári ügyelet minden nap a nyitvatartási idõ után áll 
rendelkezésre. Az adott héten ügyeletes gyógyszertár vasárnap és 

ünnepnap is nyitva van 8-12-ig. Az igény szerinti házhozszállításra 
hétköznapokon kerül sor.)

Július 1-13. Õrangyal Gyógyszertár, Bocskai u. 2-4. 
tel.: 52/580-021

Július 14-20. Augusztin Gyógyszertár, Dózsa György u. 3. 
tel.: 52/580-140

Július 21-27. Õrangyal Gyógyszertár, Bocskai u. 2-4. 
tel.: 52/580-021

Július 28-31. Augusztin Gyógyszertár, Dózsa György u. 3. 
tel.: 52/580-140
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Magyarországon a szavazásra jogosultak 28, 92 %-a járult az urnákhoz május 
25-én. Ennél csak 5 országban volt alacsonyabb a részvétel (Csehország, Len-
gyelország, Szlovénia, Szlovákia, Horvátország). Más európai országokban 
átlagosan 43,11%-os volt az aktivitás, hogy országunkban  minek köszönhetõ 
egyfajta érdektelenség, errõl hosszasan lehetne értekezni. 
Balmazújvároson a választásra jogosultak 24,66 %-a (3.514 fõ) ment el sza-
vazni. 
De nézzük a tényeket:
A 751 tagú Európai Parlamentben Magyarországot 21 fõ fogja képviseli.

Tagállamok képviselõi helyei: 
Németország 96, Franciaország 74, Egyesült Király-ság 73,  Olaszország 73, 
Spanyolország 54, Lengyelország 51, Románia 32, Hollandia 26, Görögország 
21, Belgium 21, Portugália 21, Csehország 21, Magyarország 21, Svédország 
20, Ausztria 18, Bulgária 17, Dánia 13, Szlovákia 13, Finnország 13, Írország 11, 
Horvátország 11, Litvánia 11, Szlovénia 8, Lettország 8, Észtország 6, Ciprus 6, 
Luxemburg 6, Málta 6. Összesen: 751 fõ

Országunkban a választás eredményeként a különbözõ pártok az alábbi 
arányban szereztek mandátumot:

FIDESZ – KDNP - 12 mandátum:
Bocskor Andrea, Deli Andor, Deutsch Tamás, Erdõs Norbert, Gál Kinga, Gyürk 
András, Hölvényi György, Kósa Ádám, Pelczné Gáll Ildikó, Schöpflin György, 
Szájer József, Tõkés László

JOBBIK - 3 mandátum:    Dr. Morvai Krisztina, Balczó Zoltán, Kovács Béla

MSZP - 2 mandátum:    Dr. Szanyi Tibor, Dr. Ujhelyi István

Demokratikus Koalíció - 2 mandátum: 
   Dr. Molnár Csaba, Niedermüller Péter

Együtt-PM - 1 mandátum:  Jávor Benedek

LMP - 1 mandátum:    Meszerics Tamás

Reméljük a 21 képviselõ kiáll Magyarország érdekeiért, és ebben az egyébként 
is széthúzó világban a magyar embereket képviselik becsülettel, meggyõzõ-
déssel.

Az Európai Uniós Parlamenti választás elõtt, május 22-én 
látogatást tett városunkban Orbán Viktor miniszterelnök. A 
mûvelõdési központ elõtti téren találkozott településünk 
lakosaival, majd dr. Tiba István polgármesterrel folytatott 
tárgyalást a Városházán.

Orbán Viktor miniszterelnök beszédében köszönetet 
mondott Balmazújváros lakóinak, hogy az országgyûlési 
választáson meggyõzõ erõvel álltak ki a Fidesz-KDNP 
jelöltje mellett. 
,,Fantasztikus gyõzelmet arattunk, mert olyan még nem volt 
sem Magyarországon, sem pedig Európában, hogy valaki 
négy évig kormányozzon, és azt követõen a választók 
kitartsanak mellette ilyen nagy arányban. Ez egy 
világraszóló gyõzelem, köszönet érte” – hangsúlyozta.
„A közfelfogás szerint a miniszterelnök nem ember, csak 
egy gép, aki vasból van, de mindannyian tudjuk, hogy õ is 
csak emberbõl van, ezért neki is szüksége van támogatásra. 
Nagy hálával szeretném megköszönni a személyes 
támogatást, biztatást, hátba veregetést, imákat és 
jókívánságokat” – fogalmazott. ,,Mindent meg fogunk tenni, 
hogy megszolgáljuk a következõ négy évben azt a bizalmat, 
amit ismét megkaphattunk Önöktõl” – fûzte hozzá.

Takács Erika

Takács Erika

Ugyan sok kifogásunk van az EU-val szemben, a valóság az, hogy hazánk 
hosszabb távú gazdasági fejlõdését nem tudjuk megalapozni, ha nem vagyunk 
benn a legfejlettebb európai gazdaságokat tömörítõ egységben. Kiemelte a nõk 
szerepét a családban, s mindenkit arra biztatott, éljen szavazati jogával. A 
miniszterelnök végül arra kérte hallgatóságát, hogy vasárnap vegyenek részt a 
választáson, "még akkor is, ha meleg lesz, vagy esetleg lenne egy kis kerti 
munka".

Azok, akik találkozhattak a miniszterelnökkel, büszkén sorolták élményeiket 
egymásnak, hisz Orbán Viktor mindenkihez kedves, udvarias volt. A 
kézfogások, könyvdedikálások kereszttüzében, a kíváncsiskodó riporterek és 
szempárok ,,vakufényében” is meg tudta tartani közvetlenségét, méltóságát.

Tisztelt Aláírók!

Örömmel tájékoztatok mindenkit, hogy „Az akác legyen 
hungarikum!“  c. aláírásgyûjtés elérte a kitûzött célját!

Tegnapelõtt, 2014. 05. 16-án, pénteken 15  órakor a Hunga-
rikum Bizottság kihelyezett ülésén Szarvason immár egy-
hangúlag támogatta a harmadik fordulóban a zárósza-
vazáson is mind az akácméz, mind az akác felvételét a 
Nemzeti Értéktárba, és azt hivatalosan is hungarikumnak 
minõsítette.

Köszönet Önöknek, akik közel 75.000 aláírással csat-
lakoztak a célhoz! Bár az eredetileg célul kitûzött százezer 
aláírás nem gyûlt össze, de azt sikerült megközelíteni, amit 
pedig az aláírásokkal szerettünk volna elérni, azt sikerre 
vinni.

Köszönet az Akác Koalíciónak, amely az aláíráskezdemé-
nyezést követõen néhány nappal - egymástól függetlenül - 
ugyanazzal a céllal jött létre, és amelynek szakmai és tu-
dományos szervezetek lettek tagjai Glattfelder Béla EP 
képviselõ vezetésével. Tudom, hogy az Akác Koalíció tag-
jait ugyanúgy bátorította és erõsítette az Önök aláírásainak 
sokasága, mint ahogy bennünket az Akác Koalíció szakmai 
ereje.

Önök a nevükkel a hazánkban egyéni kezdeményezésbõl 
valaha indított elektronikus aláírásgyûjtések legnépszerû-
bbikéhez és legtámogatottabbjához csatlakoztak. Nekem 
egyedül ez nem sikerülhetett volna. Külön köszönet min-
den hazánkfia nevében azoknak, akik külföldrõl támogat-
ták aláírásukkal a kezdeményezést.

(folytatás a következõ oldalon)
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Néhány hónapja szárnyra kelt a hír, hogy újabb kínai boltja lesz 
településünknek. 
,,Ez elkeserítõ” - mondják a kis boltok tulajdonosai, akik az 
adózás, munkaügy és egyéb közterhek megfizetése mellett 
próbálnak életben maradni, amíg tapasztalatuk szerint az ,,állami 
ellenõrzések valahogy kifelejtik a kínai boltok üzemeltetõit”.
A másik oldal azt mondja, magán portán, magántõkébõl mindenki 
azt épít, amit akar. Ilyen az üzleti élet, és egyébként is a kis 
pénztárcájú embereknek szükségük van az olcsóbb árura. No meg 
sokan azt tartják, a magyarok is szerte a világon üzletelnek, dol-
goznak, az ellen akkor miért nem háborog a nép. Egyénként is! Ha 
szépül a központ, az jó mindenkinek.
Hát! Hosszasan lehetne az érdekek, értékek mentén errõl be-
szélgetnünk, de most már a ,,városi pletykák” legalább annyiban 
tényszerûek, hogy a Veres Péter utcai telkek közül egy kb.: 

21.300m -es portát valóban egy kínai befektetõ vett meg.
Terve szerint egy üzletházat építene, ahol egy kétszintes, összesen 
kb.:1700  alapterületû épület, bevásárlóudvar várná a lakos-
ságot. A mintegy 400 milliós beruházás másfél-két év alatt készül 
el, az üzlethelyiségeket pedig elsõsorban helyi vállalkozók számá-
ra adná bérbe. 
A bevásárló udvar mindenféle vállalkozói tevékenység számára 
nyitott lenne, így abban a ruhaüzletek mellett könyvesbolt, zöld-

2m séges, étkezde és akár bank is helyet kaphat. A tetõtér hasznosítását 
esetleg kisebb lakások kiépítésével, eladásával oldaná meg a tulajdonos.
A május 21-i képviselõ-testületi ülés elõtt e témakörben közmeg-
hallgatást tartottak a honatyák, ahol a vállalkozók feltehették kérdéseiket, 
elmondhatták véleményüket. 

Takács Erika

Köszönet mindannak a több mint ötvenezer személynek is, akik a 
Facebookon vagy egyéb közösségi oldalon lájkolták és ezzel 
önzetlenül népszerûsítették ezt a célt.

Ehelyütt újra megerõsítem, hogy a fehér akác és az akácgazdálkodás 
soha nem volt és nem is lesz a Kárpát-medence közel 300 õshonos 
fásszárú növényfajának az ellensége, vagy a vetélytársa. Nagyon jó 
volt látni, hogy ebben a kérdésben nem volt társadalmi és politikai 
megosztottság. Kívánom, hogy a nemzetünk meghatározó hord-
erejû és történelmi súlyú kérdéseiben az elkövetkezendõk-
ben ugyanilyen egység legyen, és az emberi szív és szo-
lidaritás gyõzedelmeskedjen a szakmai és politikai ideo-
lógiák fölött. Mert ez mindennél elõbbrevivõ!... ifj. Pályi Zoltán - egy nyírségi erdõmérnök

Amikor az aláírásgyûjtést létre hívtam, azt ezzel az elsõ hozzá-
szólással indítottam útjára: "Az akác elindult a hungarikummá válás 
útján...". Nos, a célt elértük és az utolsó hozzászólásomat és közle-
ményemet így zárom: 

Az akácméz és az akácmézbõl készült erdészeti termékek 
hungarikummá lettek!
Ezzel a zárszóval ünnepélyesen lezárásra kerül a jelen 
aláírásgyûjtés.
Õszinte és hálás köszönettel Mindannyiójuknak!

a kezdeményezõ:

Május utolsó szombatján megnyitotta kapuit a Kamilla Fürdõ 
strandja. „A puszta oázisa” változatlan árakkal várja az idén is a 
nyári szabadtéri fürdõzés szerelemeseit.

Nyitva tartás: H - V: 9.00 - 20.00 óráig  
Pénztárzárás: 18.45  
Medencezárás: 19.45

Strand jegyár (csak a külsõ területre)

Felnõtt városkártya nélkül 1300.-
Nyugdíjas városkártya nélkül 1000.-
Diák, gyermek városkártya nélkül 1000.-
Családi (2 felnõtt+1 gyermek) városkártya nélkül 3000.-
További gyermek városkártya nélkül     700.-
Úszójegy 16 órától (egységesen) városkártya nélkül   500.-

Felnõtt városkártyával    900.-
Nyugdíjas városkártyával    700.-
Diák, gyermek városkártyával    700.-
Családi (2 felnõtt+1 gyermek) városkártyával 2000.-
További gyermek városkártyával     500.-
Úszójegy 16 órától (egységesen) városkártyával   400.-

3 év alatt díjmentes a belépés!

Strand bérletek (10+1 alkalomra, csak a külsõ területre):

Felnõtt városkártya nélkül 12500.-

       Nyugdíjas városkártya nélkül 10000.-

             Diák városkártya nélkül 10000.-

             Úszóbérlet városkártya nélkül   5000.-

Felnõtt városkártyával   9500.-

Nyugdíjas városkártyával   6500.-

Diák városkártyával   6500.-

Úszóbérlet városkártyával   4000.-

Más szolgáltatásokkal kombinált jegy- és bérletárainkról vendégeink 
tájékozódhatnak a www.kamillafurdo.hu honlapján és 
jegypénztáraknál.

A nyitásra elkészültek az új úszómesteri standok, a lengõteke-pályák, 
a pihenõ padok, az óriás pusztai sakk, a strand nõi és férfi mosdója. 
Az õsszel ültetett kõris és japán császár fák árnyasabbá varázsolták 
az oázis pázsitját. Barátsággal várjuk a gyógyhatású vízre, 
sportolásra, pihenésre és családias környezetre vágyó Kedves 
Vendégeinket!

Balmaz Kamilla Gyógy-, Termál- és Strandfürdõ

Fotó: HBN
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(negyedik rész)

Elõzõleg ott hagytam abba sorsom sorolását, hogy a hadifogságból nem 
szabadultam hamar, ami vonatkozik több szerb-magyar fogolytársamra 
is. Titó nem volt jó viszonyban a Szovjetunióval és a többi csatlós szocia-
lista országgal. Úgy volt vele, hogy neki ne parancsolgasson Sztálin, hisz 
Jugoszláviát nem az oroszok szabadították meg a náciktól, hanem a Titó-
hoz hûséges jugoszláv partizánok. De a rossz viszony származhatott ab-
ból is, hogy Jugoszlávia elfogadta az amerikaiaktól az úgynevezett Mar-
sall segélyt, ami a szovjeteknek nem tetszett. 
Ez azt jelentette, hogy az USA 1948-ban az európai országoknak az újjá-
építéshez kedvezményes, vagy teljesen ingyenes hiteleket adott. Sztálin 
parancsára Magyarország például ezt nem fogadta el. Ilyen események is 
elõidézhették azt, hogy Titó így viszonyult az olyan hadifoglyokhoz, mint 
amilyen én és a hozzám hasonló társaim voltunk. Míg aztán Rákosi Ma-
gyarországa befogadott bennünket. Akkor mi ennek nagyon örültünk, 
mert végre megszabadulhattunk a rabságból. Én is csak azóta jöttem rá a 
magam eszével, hogy Rákosiék részérõl ez nem valami jótétemény volt, 
hanem valamiféle politikai agyafúrt húzás; mégpedig az, hogy ezzel Ma-
gyarország kimutatta hûségét az oroszok iránt, másrészt a Rákosi rend-
szer bizonyítani akarta a világ elõtt Titó gonoszságát, embertelenségét. 
Egyúttal Titót is bosszantani akarták. No, 1950 márciusában Máramaros-
ról Debrecenbe vittek bennünket, ahol mindenféle vizsgálaton, igazolta-
táson estünk át. Március 14-én a Hortobágyra kerültünk, ahol szétosztot-
ták a társaságot. Többünket Szásztelekre osztottak be állományba. Én ra-
kodó munkás lettem. Iszonyatos mennyiségû mûtrágyát kellett felrakni 
gépkocsira. Azt hordták ki Hortobágy szikes talajára, mert akkor a pusztát 
termékennyé akarták tenni. Rizset, ricinust, gyapotot és egyéb kultúrnö-
vényt akartak termeszteni. Hiába hordták ki azt a sok ezer tonna mûtrá-
gyát, nem lett annak semmi foganatja. Jól tudom, hogy Váradi Feri volt a 
sofõrünk. Az a tény, hogy a hadifogságból megszabadultunk még nem je-
lentette azt, hogy teljesen szabadok lettünk. Nem voltunk állampolgárok, 
sem útlevéllel, sem személyi okmánnyal nem rendelkeztünk. Félig-med-
dig továbbra is katona felügyelet alatt álltunk. Jól emlékszem, hogy Pápai 
alezredes volt a közvetlen parancsnokunk, segédmotorral cirkált állandó-
an és közben adta az utasításokat. Ott akkor több újvárosi ember is dolgo-
zott. Amikor megláttak bennünket el sem tudták képzelni, hogy miféle 
népség vagyunk. Hamar elterjedt a hír odaérkezésünkrõl, amit az újváro-
siak is megtudtak. Jugoszlávoknak néztek bennünket, így nem is közelí-
tettek hozzánk. Akkor csodálkoztak el csak, amikor meghallották, hogy 
mi is magyarul beszélünk. A hortobágyi tájat én hamar megszoktam. 
Olyan fénnyel süt ott a nap, hogy az ember ki sem tudja teljesen nyitni a 
szemeit. Lehet ezért van az, hogy amikor a pusztai pásztorokat látja valaki 
úgy tûnik, mintha mindig hunyorítanának. Sohasem tágranyílt szemekkel 
járnak. Ha megfigyeli ezt valaki rájön, hogy igazat mondtam. Lassan 
megismertük egymást a szásztelkiekkel. Nem volt semmi szurkálódás kö-
zöttünk, õk is szegény munkások voltak, mi is. Az volt csak a nagy kü-
lönbség, hogy mi hazátlanok is voltunk, távol hozzátartozóinktól. 
Sok újvárosi munkatársam volt: Kosina, Szabó, Balla Mihály, a konyhán 
Györfi néni volt a beszerzõ és még sorolhatnám. 
- Matyi bácsi! Szásztelken már voltak lányok, asszonyok is. Ne haragud-
jon, de mint férfi a férfitól megkérdezem, hogy hosszú élete során milyen 
volt a viszonya a nõkhöz?
- Az újságírókat, ismerve õket milyen rafináltak, gondolom a kérdésben 
elrejtve biztosan benne van a kíváncsiság is, hogy mennyi nõvel volt dol-
gom a hosszú élet során. Úgy!! Hát az elmondottakból gondoljon minden-
ki arra, amire akar. Bolond férfi az, aki ilyenekkel dicsekszik. No, olyan 
tíz évig, amíg katona és hadifogoly voltam, nem nagyon kerültem fehér-
népek közelébe sem. Negyven évesen, amikor Hortobágyra kerültem, 
mondhatni a legjobb férfi korban voltam. No! Érti ugye? 
De most menjünk vissza az idõben. Amikor bevonultam katonának, már 
mint nõs ember szerepeltem. Hitves feleségem volt, akivel a szabadkai 
székesegyházban katolikus szertartás szerint örök hûséget fogadtunk egy-
másnak. Gondoltam, ha egyszer hazakerülök, vár az én asszonyom. Élünk 
boldogan, lesznek gyerekeink, mint másoknak. Szásztelekrõl már írhat-
tam levelet haza. Így érdeklõdtem édesanyámtól, hogy mi a helyzet ott-
hon, mi van az én kis feleségemmel, akihez hazavágyom. Lesújtó hírt 
kaptam, azt írta édesanyám, hogy a hitvesem megszegte a házassági es-
küt, amit Isten elõtt fogadott. Az asszony bizony rossz útra tért. Több-
szörösen megcsalt engemet mindenfélékkel. Magyarán szólva kurva lett 
belõle. A rabságom alatt hát ezért a némberért imádkoztam én, hogy tartsa 

meg õt a jóisten nekem, hogy újra találkozzunk és boldogok legyünk. No, 
miután szétvált az utunk, én független, szabad férfinak érezhettem maga-
mat. Szásztelken akkor több lány és asszony dolgozott, férfitársaimmal 
együtt egyre közelebb kerültünk a nõi nemhez. Szépek, takarosak, kedve-
sek voltak, legalábbis nekünk, akik ki voltunk már éhezve rájuk. Õk meg 
hajladoztak, riszálták magukat. Megmondom én õszintén, szeretem az 
ilyen hölgyeket, de sohasem voltam tolakodó, sohasem aláztam meg õ-
ket. Mindig udvariasan viselkedtem velük szemben. Lehet ezért is szeret-
tek, tiszteltek. Feleslegesen sohasem használtam az ültetõfámat. Nem 
erõszakoskodtam, de nem is kellett. A szeretetet, szerelmet felemelõ ér-
zésnek tartottam, ami az élet egyik legszebb ajándéka. (Szerettem ,,meg-
döngetni õket”, érti, ugye?) Puhatolóztam utánuk, igyekeztem megis-
merni õket, hogy melyik lesz majd a hozzám illõ. Voltak ott többen, akik 
szívesen létesítettek volna velem házassági kapcsolatot. Például az egyik 
egyeki lány is, akivel sokszor dolgoztam együtt aratáskor, meg más mun-
kán. Mondtam neki, hogy én egyszerre nem tudok kettõvel lenni, hisz 
volt ott a konyhán egy özvegyasszony,  - Balogh Zsuzsanna - akinek az 
ura elesett a háborúban. Kezdtük vele megismerni, majd megszeretni 
egymást. Akadálya volt a házasságkötésünknek, hogy nem voltam ma-
gyar állampolgár, nem volt még akkor útlevelem sem. 1961-ben elintéz-
tem az állampolgárságot, felesküdtem a magyar államra. Kaptam szemé-
lyi igazolványt, honosítási igazolást. Itt, Újvároson az utcabizalmival is 
alá kellett íratni a lakhatásomat. Igazolták mindenütt, hogy magyar ál-
lampolgár vagyok, nem vagyok menekült, sem katonaszökevény. Nem 
vagyok rabló, sem semmilyen rendetlen ember, akitõl tartani kellene. 
1961-ig úgy voltam kezelve, mint szerb állampolgár, de ezután igazolni 
tudtam magamat helyzetemrõl, hányatott sorsomról, s törvényesen is 
egybekelhettünk végre feleségemmel (addig úgymond olyan vadházas-
ságban éltünk). Miután minden rendbejött, nagy izgalommal készültünk, 
hogy ellátogassunk Kelebijába. Több, mint 20 év után végre láthattam 
szüleimet, rokonaimat, no meg szülõföldemet. Itt a Bánlakon véglegesen 
letelepedtünk feleségem szüleinek házában, mivel õk kommenciós cselé-
dek voltak kint a tanyán, és nem laktak itt. Én kifizettem a ház rámesõ ré-
szét, hozzáfogtam a kert, a ház rendbetételéhez. A szobának a mennyeze-
te deszka volt, a padlózata föld. Kelebiján pont fordítva volt. Ezért én le-
szedtem a deszkát és a szoba földjére raktam, a mennyezetet pedig simá-
ra tapasztottam. A kert úgy nézett ki, mint a dzsungel, a sok bozótot kiir-
tottam, sokat dolgoztam. A vad birsalma bokrokat átoltogattam, ezt tett-
em a pöszméte vad alanyaival is. Olyan pöszmétésem lett, ami még ma is 
terem. Szõlõt, gyümölcsfákat telepítettem. A legutolsó szõlõ szüreten 
már Pál szomszéd segített. Õk egyébként sok mindenben segítségemre 
voltak korábban is. A feleségem mondogatta eleinte, hogy miért kínlódok 
annyit a kerttel, a bánlakosi földben nem terem meg semmi. De amikor 
megtermett az elsõ sárgarépa, petrezselyem, meg egyéb, akkor nagyon ö-
rült. Szóval eléldegéltünk itt a régi házban, igyekeztünk egymáshoz iga-
zodni. Én nem voltam híve annak a mondásnak, hogy dió törve, asszony 
verve jó. 
A jó feleségnek kicsike hiba sem nagy kár. Bíztam benne, hogy viselve 
válik meg az asszony. Hiszen hosszú alku a házasság. Sok kölcsönös 
engedménnyel jár. Idõvel derül ki, hogy jó feleség lesz-e abból, akit el-
vesz az ember. Mert a feleség lehet fél segítség, de lehet fél ellenség is. Mi 
ketten jól meg voltunk. Bár megesett, hogy a feleségem elkezdett hõbö-
rögni, mondhatnám, háborogni; én viszont jobban szerettem a békessé-
get. Ilyenkor kimentem a házból, gondoltam had mondja a magáét. Majd 
elhallgat és megbékél magával, meg velem is. A legtöbbször így is tör-
tént. Gyerekünk nem született. 1992. január 3-án hajnalban nagy bánat 
ért. Örökre itthagyott engemet szeretett feleségem. Újra nem nõsültem, 
azóta egyszál magam élek. Házunkat nem hagytam el, de nem is szándé-
kozom, majd csak ha a temetõbe visznek ki, hogy megpihenjek Balogh 
Zsuzsanna mellett. Most csak ennyit mondtam el, de jócskán van még 
mondandóm. Burai István

Matyi bácsi szüleivel és feleségével
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Sokféle módon mutathatja meg egy iskola a nagyobb közösség 
számára a falai között folyó oktató-nevelõ munka eredményes-
ségét, esetleges nehézségeit. Lehetõséget nyújtanak erre a szülõk 
számára szervezett nyílt napok, a névadó hetének rendezvényso-
rozata, ünnepségeink, s még sorolhatnánk a kitárulkozás lehetõ-
ségeit.
Nincs azonban még egy olyan rendezvény, ahol annyira összefo-
nódna a gyermek, a pedagógus és a családtagok együttléte, mint 
egy gálamûsor a maga elõkészületeivel, próbáival, az elõadás si-
kerével.
Küzdelmek, viták, apró örömök jelentik az elõzményeket. Melyik 
az a mûsorszám, amelyben az adott osztály a legtöbbet hozhatná ki 
magából; kiknek a segítségére számíthatunk a felkészülésben; 
milyen legyen a jelmez, hogyan szerezzük be vagy készítsük el 
azt; számíthatunk-e a színfalak mögött a korábbi években kitûnõ 
háttérmunkát végzõ tanárokra; milyen színpadkép lenne méltó a 
készülõ színes forgataghoz; ki legyen a mûsorközlõ …? Sorolhatnánk még a kisebb-
nagyobb teendõket, melyek a közel kéthónapnyi felké szülés során a résztvevõk 
délutánjait kitöltik, és a kis és nagy közösséget még szorosabbá kovácsolják. A gálák 
adta nevelési lehetõség ugyanis egyedülálló. A gyermekek a közös alkotás során gya-
korolják az egymáshoz való alkalmazkodást, fejlõdik a felelõsségérzetük, képessé vál-
nak a kudarcok, s végül a siker feldolgozására.
Ebben a tanévben május 17-re tûztük ki a megmérettetés napját két elõadással. Idei 
programunkat a mûfajbeli sokszínûség jellemezte: színjáték, mese, vers, tánc és ének 
váltogatták egymást. Szívet melengetõ, humoros, derûs darabokat, s csattanóként a két 
nyolcadik osztály elõadásában igazi show-jellegû táncos produkciókat láthatott a kö-
zönség.

„Kezedbe teszem az átlátszó kristályt,
hogy lásd a szépet, keresd a tisztát!

Indulj hát, s hívd magaddal a gyerekeket,
hogy kezükbe tehesd a szeretetet!”(Gálamûsor a Kalmárban)

Ezen az estén gyermek és pedagógus jólesõ megelé-
gedéssel, míg szülõ és hozzátartozó a két órányi fel-
hõtlen szórakozás élményével térhetett haza.
Intézményünk köszönetet mond mindazoknak, akik 
részvételükkel vagy támogatójegyek megvásárlásá-
val segítették alapítványunkat, melynek bevételét 
szokásunkhoz híven a gyerekek számára élhetõbb 
környezet kialakítására, jutalomkönyvek megvásár-
lására, s versenyzõ tanulóink támogatására fordítjuk. 

Béresné Posta Margit 

Olyat, amilyen még nem volt! Jó zene! Csini 
ruhák! Változatos fényeffektek! Füstgép!
Botok, szalagok, esernyõk, pomponok….! 
Pörgés, forgás, sokszínûség!- ilyen és ha-
sonló gondolatok foglalják le a mûsorszá-
mok betanítóinak gondolatait heteken ke-
resztül, míg végre összeáll a nagy mû!
S egyszer csak hirtelen április 5-e lett. Min-
den egyeztetéstõl megszabadulva, próbákat 
letudva, színpadi díszbe öltözve, izgatottan 
áll az intézmény valamennyi páros osztálya 
a színfalak mögött. Óriási a tét. A közönség 
soraiban ott ül mindenki, aki számít. Anyu-
kák apukák, testvérek, nagyik, rokonok és 
még a tévé stábja is.
Mindenki hordoz a lelkében valamit, amit 
szeretne megmutatni, bebizonyítani.
Majd ”felgördül” a függöny és lágyan, tisz-
tán felcsendül a bécsi keringõ ismert zenéje 
s vele együtt csodásan lejtve elkezdõdik a 
nyolcadikosok nyitótánca. Egyszerre meg-
ható és vidító, komoly és fiatalos, kápráza-
tos és csodálatos.
A hangulat megalapozódott.
Molnárné Kiss Mária intézményvezetõ 
asszony köszöntötte a vendégeket, majd Ná-
dasdiné Kerekes Erzsébet igazgatóhelyettes 
asszony konferálta fel a 2., 4.és 6. osztályo-
sok produkcióit.
A negyedik g osztályosok színpadképe, a fe-
kete, fehér, piros színek összhangja nyugal-
mat, harmóniát árasztott, de amikor a jól is-

mert musical, Rómeó és Júlia – Lehetsz ki-
rály címû dal felcsendült, mindenki ereiben 
pezsegni kezdett a vér és együtt mozgott az 
esernyõk szárnyalásával.
De hamarosan egy civakodó párba ütköz-
tünk, ahol a varázslat és a tündér tett rendet.
A legkisebbek –a másodok d-sek- életre kel-
tették Pinokkiót Gepetto mûhelyében, majd 
a mese filmzenéjére az egész osztály együtt 
perdült táncra. A közönség folyamatos vas-
tapssal jutalmazta õket.
A nosztalgiázás nem kerülheti el egyetlen 
Gálamûsor repertoárját sem. A hatodik g-
sek is tettek errõl. Már az összeállítás kez-
detén, a „Macaréna” tapsra késztette a né-
zõket.
Intézményünk ének-zene tanára maga is 
magas fokon mûvelt zenész, aki kapcsola-
tait  kamatoztatva építette fel az énekkar 
elõadását. Kongás barátja kísérte elsõ fellé-
pésüket.
Késõbb pedig tíz nyolcadikos lány pohará-
nak és kezének együttes ritmizálása a - cups 
zenére-, bûvölte el a közönséget.
A negyedik f-esek álmukban bejárták az e-
gész világot. Helikopterrel szálltak az „ég 
felé”majd földet érve Porschéba ugrottak, 
de nem maradt ki a hajózás sem, amit a San-
ta Maria szolgáltatott. Visszatérvén a való-
ságba „beérték „Kovács Kati rock and roller 
– jával is, mert sietniük kellett, hogy a szere-
lemvonat itt ne hagyja õket. A ruhák kék-lila 

kombinációja igazi showba varázsolta az 
érdeklõdõket.
A Hungária együttes számai köré épült a 6.e 
osztály elõadása. Fenyõ Miklós sajátos, is-
mert világa tisztán jelent meg a színpadon, s 
repített bennünket a 60-as évekbe. A gyor-
san forgó, pörgõ szoknyák elhozták nekünk 
a Csókkirályt, a Limbó hintót.
Idén a vers- és prózamondók közül az elsõ és 
másodikosokra esett a választás.  Érzék-
letesen mutatták be Légy Elek és Misi mó-
kus történetét. Egy csacsi megszerzésének 
álmát, majd egyikük elhatározta, hogy ma 
rossz lesz, és errõl mondott verset.
A matrózok igen különleges módját válasz-
tották megjelenésüknek. Õk a negyedik e-
sek voltak, kik nagy lepellel imitálva a víz-
bõl léptek a színpadra. Innen aztán a tenge-
résztánc nem esett nehezükre.
A második e. osztály térben és idõben a vad-
nyugatra vitt bennünket. A már elõre felállí-
tott totemoszlop keltette fel mindenki kíván-
csiságát. Nem beszélve az indiánokról és a 
cowboyokról. Együtt mozgásuk Ipiapacs 
táncként maradt meg az emlékezetünkben.
Pomádé címet adtak a hatodik e. osztályo-
sok az összeállításuknak, amit nem csak a 
szoknyák tarkasága tett színessé. A kamasz-
kori csapatszellem jellegzetessége rajzoló-
dott ki a tartalomban, a zenét pedig a Grease 
címû film adta.

folytatás a 10. oldalon

(Roth Márta: Kezedbe teszem a könyvet)

A Kalmár Zoltán Tagintézmény pedagógusa
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Május 10-én a délutáni órákban 
hazafelé kerépároztam. Haza 
érve vettem észre, hogy a 
kerékpárom hátsó kosarából 
elveszett a táskám. Szeretném 
megköszönni a szolgálatban levõ 
rendõröknek, hogy segítségemre 
siettek. Hamarosan megtalálták 
az elkövetõt. Visszahozták a 
táskám a benne levõ dolgokkal 
együtt. Köszönöm mindenkinek 
akik segítettek ez ügyben. Jó 
egészséget kívánok nekik. 
További sok sikert munkájukhoz.

Tisztelettel: Lengyel Imréné

Június 20. (péntek) 14 óra:
A Veres Péter Kulturális Központ színháztermének 
névadó ünnepsége és Soós Imre színész köztéri 
szobrának koszorúzása. 

Június 20. (péntek) 18 óra:
CSENDÜL A NÓTA  címmel nagyszabású Nótagála
Helyszín: Veres Péter Kulturális Központ – 
színházterem
Jegyek kaphatók a szervezõnél: Kovács Mária 
(FODRÁSZ üzelet Dózsa Gy. 8.)Jegyárak: 1500 Ft

Veres Péter Kulturális Központ színházterem

Balmazújváros, 
Kossuth tér 18

Június 14 - 15 (szombat-vasárnap) 16 óra:

JÉGVARÁZS   3D  
színes, magyarul beszélõ, amerikai animációs film, 
108 perc, 2013 

Június 14. (szombat) 18 óra: 

DEMÓNA    3D    
színes, magyarul beszélõ, amerikai fantasy, 135 
perc, 2014

Július 3. (csütörtök) 17 óra: 
Molnár C. Pál festõmûvész alkotásaiból rendezett 
kiállítás megnyitója
Helyszín: Semsey Kastély, Debreceni u. 2.  

 Június 15. (vasárnap) 18 óra: 

A HOLNAP HATÁRA  3D
színes, magyarul beszélõ, amerikai sci-fi 
akciófilm, 113 perc, 2014  

Június  28 - 29. (szombat-vasárnap) 

16 óra:  ÍGY NEVELD A     
SÁRKÁNYODAT 2.  3D

színes, magyarul beszélõ, amerikai családi 
animációs film, 2014  

Június  28. (szombat) 18 óra:

TRANSFORMERS: A KIHALÁS 
KORA   3D  
színes, magyarul beszélõ, amerikai sci-fi 
akciófilm 160 perc,  2014 

Június  29. (vasárnap) 18 óra:

HOGYAN ROHANJ A VESZTEDBE  
színes, magyarul beszélõ, amerikai vígjáték, 
2014  

 Belépõ: 800 Ft (12 éves korig) és 1000 Ft, 
a 3D-s vetítésre  1100 Ft (12 éves korig) és 1300 Ft.
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16

6

6

12

12

Június 20-21. : Kadarcs Napforduló 
vásári komédia, Köles Napfordítószer, mezítlábas 
táncház, koncertek, kézmûveskedés, fõzés, íjászat, 
mobil kalandpark, elõadások, buli hajnalig. 
(Bõvebb info a plakátokon) Helyszín: Kadarcs Emlékpark

Nyári napközi általános iskolások részére
Június 23-július 4-ig és július 14-augusztus 8-ig 
minden hétköznap 7.30-16.30-ig az Ifjúsági és 
Közösségi Házban (Arany J. 1/c.)
Elõzetes bejelentkezés: 52/821-021-es telefonon.  
Bõvebb információ a plakátokon.

Június 13. (péntek) 8 órától:
Év végi játékos múzeumi óra általános iskolás 
gyerekeknek. Bõvebb info: 52/821-555 tel.
Helyszín: Semsey kastély

Július 5. (szombat):  XV. KÉZI ARATÓVERSENY
Jelentkezni lehet június 22-ig.
tel.: 30/324-8092 - Kunkli József körelnök
Szervezõ: Rákóczi Olvasó Népkör 

Június 21.  (szombat) 14 óra:
FÕZÕVERSENY a Rákóczi Olvasó Népkörben
Jelentkezni lehet: 30/324-8092-es telefonon.

OKULA
2000

Fényre sötétedõ lencsék mostantól 
szürkészöld színben is!

Bevezetõ akciónk keretében most  
az Öné lehet! Részletekrõl érdeklõdjön: 06-20/577-4444,
valamint üzleteinkben, illetve honlapunkon: 
www.okula-optika.hu Keressen minket                   -on is!

Az új lencsék még csak nálunk 
elérhetõek!

20% kedvezménnyel

OKULA 2000 OPTIKA
Cím: Balmazújváros, Kossuth tér 1. 

Telefon: 52-275-650
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A Magyar Vöröskereszt Területi Szervezete lakossági 
véradónapot szervez Balmazújvároson Debreceni u. 12. 

sz. alatti irodaházban. 12 órától, 17.30-ig.VÉRADÁS Június 27-én (péntek)
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A néptánc is az a mûfaj, ami nem maradhat ki egy ilyen mûsorból, 
fõleg, ha van hozzá képzett szakember is, aki örömmel tanítja be. 
Ráadásul ez az összeállítás emlékezés is volt március 15-i esemé-
nyekre.
A mûsorrend kereteként ismét nyolcadikosok léptek színpadra. A 
ma is virágzását élõ ír tánccal készültek, több mozaikban megje-
lenítve sajátosságait és érdekességeit. Az utolsó ilyen együttlét. 
Még vidám, mozgalmas búcsú az iskolától, egymástól, magas szin-
tû elõadásmódban.
Közönségünk fergeteges tapssal kísérte a záróképet, melyet Konc 
Zsuzsa: Ég és Föld között címû dalára szerkesztettünk. 

Ezúton köszönjük minden szülõ és vendég támogatását, segítségét, 
amit a felkészülés és az elõadás során kaptunk. Bevételünket a 
Kézmûves Közösségi Ház felújítására fordítjuk.

„Ég és Föld között „ - Tavasz a Dózsa székhelyintézményben

címû cikk folytatása

Buglyó Julianna

Egy március végi délután az idõsek között ülve, arról beszélgettünk, 
hogy mivel lehetne feldobni kicsit a hétköznapokat. Hirtelen jött ötlettõl 
vezérelve megkérdeztem õket, hogy mit szólnának ahhoz, ha megünne-
pelnénk a költészet napját. Azt hittem, hogy majd elhessegetik a gondo-
latot, de azt láttam, hogy valami megcsillan a szemükben. Volt, aki már 
aznap megsúgta nekem, hogy melyik verset fogja mondani. Április 8-ra 
tûztük ki az idõpontot, három hetünk volt a felkészülésre. 
Összeírtam azoknak a bátor jelentkezõknek a névsorát, akik vállalták, 
hogy egy kis ünnepség keretén belül elõadják választott verseiket. Lázas 
készülõdés vette kezdetét. Titokban tanulgatták, elevenítették fel újra a 
fiatalkorukban egyszer már megtanult sorokat. Elõfordult, hogy behív-
tak a szobájukba, hallgassam meg, hogy jól mondják, elég hangsúlyo-
san-e. Jó volt látni, hogy ennyire lelkesek, s amiben tudtam, segítettem 
nekik. 
Végre elérkezett a nagy nap. Néhány munkatársammal mi is készültünk 
verssel, prózával. A jobb hallhatóság kedvéért hangosítást is szervez-
tünk, hogy még jobban úgy érezhessék mintha színpadon, nagyközönség 
elõtt szerepelnének. Rendezvényünknek a „'84 Mondd el kedvenc 
versed” címet adtuk. Kivétel nélkül minden lakó kíváncsi volt erre az 
eseményre. Berendeztük a társalgót a közönségnek, és fellépõink velük 
szemben foglalhattak helyet. Az arcukon öröm és izgatottság látszott, s 
velük együtt izgultam én is mint egy jó „tanító néni”. Néhány bevezetõ 
szó után felkértem tagintézmény vezetõ asszonyunkat, Béresné Lõrincz 
Erzsébetet, hogy pár mondatban mondja el nekünk, mirõl is szól a 
költészet napja. Amíg Erzsike beszélt az idõseket néztem, a reakcióikat, 
hogy vajon mit szólnak ehhez az egészhez. Azt láttam, hogy mindenki 
figyel, s ez jó érzés volt. 
Felkonferáltam a fellépõket: Szanka Istvánné, Burai Istvánné, Jenesné 
Bölkényi Róza, Béke Ferencné, Nagy Mária, Nagy Margit, Ferenczi Ist-
vánné, Horváth Istvánné, Béresné Lõrincz Erzsébet, Németi István és jó-
magam, Pokróczné Borsodi Éva. 
Minden egyes produkciót nagy taps követett a hálás közönségtõl. Meg-
ható volt látni ezeket az idõs embereket, hogy a versek által fiatalkoruk-
ba visszanyúlva, az emlékeik legmélyérõl elõhívtak valamit, ami renge-
teg más emléket, érzést hozott magával. Ezek között voltak jók és 
rosszak is, amelyek felkavarták õket. Ezért történt az, hogy némelyik 
költeményen sírtak, némelyiken kacagtak kicsit. Versmondó délutánunk 
végére érve egy meglepetéssel készültünk. Mindenkit, aki ezen a délutá-
non elõadta kedvenc versét, egy emléklappal ajándékoztunk meg. 
Amikor az idõsek átvették ezeket, olyan gyermeki mosoly áradt szét az 
arcukon, mintha valami kincset kaptak volna. Boldogan nézegették, ol-
vasgatták, hogy mi áll rajta s mutogatták a többieknek, hogy õk is lássák. 
Mindenki elégedettnek látszott, boldogság sugárzott a szemükbõl. 
Jött a megvendégelés, a pogácsa és az üdítõ. Ennek elfogyasztása után is 
még sokan kinn maradtak beszélgetni, zenét hallgatni. 
Úgy gondolom, kedves emlék marad ez a délután az összes jelenlévõ 
számára. Kellenek az ilyen napok életünkben, hogy a nagy rohanás kö-
zepette meg tudjunk állni egy pillanatra, feltölteni lelkünket, hogy aztán 
újra rohanhassunk tovább……..
                                                                                                       Pokróczné Borsodi Éva

…ha elmúltál hét éves s szókincsed 
bõséges,ám nem vagy még tizennégy,
de fantáziád szélvész.
Erényedet ne titkold adjál róla számot!
Bátorságod, ügyességed 
Értékeli könyvtárod. Megkötés nincsen
szabadon szárnyalhatsz.
Szeptember 20-ig a mesédet le kell add!

A meséket kézzel írott formában, jeligével kérjük leadni.

Kedves gyerekek! Ez a felhívás nektek szól.



2014. május

Részvételi díj: 

Felnõtt (1995 és elõtti) : 38.500 Ft
Diák I.(1996-1998)        :37.500 Ft
Diák II. (1999-2001)      :36.000Ft
Gyerek I : (2002-2004)  :34.000 Ft
Gyerek II.(2005-2007)  :28.500 Ft

 amely a következõket tartalmazza:
- szállás (7 nap/6 éj 4+1ágyas faházak)

- utazás (vonat-Balmazújváros és Tiszafüred vonal árában)
- étkezés (teljes ellátás)

- bérleti díjak (pályák, hajók)
- egyéb programok lebonyolítási költségei (sportversenyek, 

kupák, érmek, oklevelek, ajándékok)
Max. létszám: 50 fõ

Helyfoglalást a jelentkezés sorrendjében fogadunk el.Program:

Két csoportban egy sportági foglalkozás és egy szabadidõs foglalkozás.
1. Kenuzás és kajakozás oktatása, kajak-kenu túrák.

2. Szabadidõs foglalkozás: tenisz, úszás, labdarúgás, tollaslabda, 
pingpong, röplabda, kosárlabda, aerobic, strandolás.

A foglalkozásokat szakképzett edzõk, testnevelõk tartják.

Jelentkezés: Földesiné Tóth Erika
Lugosi Zoltán 06 30 575-2329

06 70 318-5363

Fizetési feltételek:

Elõleg:10.000Ft. jún. 18-ig
A fennmaradó összeget júl. 31-én 19.00-ig a megbeszélésen 

(Refi tornaterem)  kell befizetni.

Kellemes kikapcsolódást és szép élményeket kívánnak a 
szervezõ táborvezetõk.

Koroknai Tibor és Koroknai Máté hét éves korukban kezdtek 
atletizálni a balmazújvárosi Központi Általános Iskolában, 
majd innen kerültek a Debreceni Sportiskolába. 
Természetesen komoly hátteret jelentett a fizikailag, szelle-
mileg is jó adottságú gyermekeknek, hogy édesapjuk, Korok-
nai Tibor (testnevelõtanár) megfelelõ inspirálással, edzési 
tervvel tudta a fiúkat kiskoruktól segíteni.  
Tibi és Máté több éve birtokolják a Magyar Atlétikai Bajnok-
ság elsõ és második helyét 400 m-es gátfutásban. Tibi a 
Debreceni Egyetem Villamosmérnök Karán kezdte egyetemi 
tanulmányait, ahonnan három évvel ezelõtt sportösztöndíjjal 
meghívást kapott az Amerikai Egyesült Államok Nebraskai 
Egyetemére, hogy ott tanuljon tovább és sportoljon az egyetemi csapatban. 
Az eddig elért eredményei alapján Mátét is meghívták, így az idei szezont 
együtt kezdték a Nebraska színeiben. Az együttlét mindkét fiúra jó hatással 
volt, mivel ebben az évben egymás után futották az egyéni csúcsokat. A 
felkészülés olyan jól sikerült, hogy már rögtön az elsõ versenyen telje-
sítették a nevezési szintet az augusztus közepén kezdõdõ Atlétikai Európa 

Bajnokságra. 
A versenysorozat folytatásában tovább javultak az idõeredmé-
nyeik, így az Amerikai Egyetemi Bajnokság selejtezõibõl mind-
ketten tovább jutottak a június 11-14-én megrendezendõ NCAA 

döntõjébe. 
A döntõben 400 gáton 24 ver-
senyzõ indulhat. A mezõnyben 
Tibi jelenleg a 8., míg Máté a 9. 
helyen áll. Tudomásunk szerint, 
az egyetemi bajnokság történe-
tében még nem volt példa arra, 
hogy magyar (balmazújváro-
si!!!) testvérpár álljon rajthoz, 
ugyanabban a versenyszámban.  
Az egyetemi élet nehézségeirõl, 
a sportösztöndíj adta lehetõsé-
gekrõl a késõbbiekben egy na-
gyobb terjedelmû cikkben tudó-

sítjuk az olvasóinkat. Sokkal nagyobb elvárásoknak kell meg-
felelniük a testvéreknek, mint azt ,,az amerikai egyetemi életrõl” 
gondolnánk.
Innen, szülõvárosukból szurkolunk nekik, hogy mindketten a 
legjobb nyolc között végezzenek.

Takács Erika

Óvodánk bejáratánál egy plakátra lettem figyelmes, melyen egy 
aranyos kiskakas nézett rám hívogatóan. Ismét elõadás lesz! Az 
óvó nénik újra készülnek, hogy megörvendeztessenek kicsit és 
nagyot. Mindjárt meg is vettem a jegyeket, hiszen tudom, hogy 
nagyon népszerûek ezek, az óvó nénik által színpadra vitt mesék. A 
lányok is örömmel fogadták, hogy hamarosan színházba me-
gyünk.
Gyermeknap alkalmából május 23-án a balmazújvárosi Egyesített 
Óvoda és Bölcsõde Intézményének Hétszínvirág Színjátszó Mun-
kaközössége a Kiskakas gyémánt félkrajcárja címû közkedvelt 
mesét keltette életre a hálás közönség elõtt, két elõadás keretében. 
Ezúttal sem okoztak csalódást, sõt! A mese magával ragadott 
bennünket, kikapcsolt, s ami legfõbb célja volt: szórakoztatott. 
Már akkor, ott megfogalmazódott bennem, hogy mennyire jól át-
gondolt, látványos elõadásnak vagyunk részesei. Az óvó nénik 
minden apró részletre gondosan oda figyeltek, nagyon ötletesen 

valósították meg elképzeléseiket. A gyerekek és hoz-
zátartozóik jókat derültek egy-egy vicces jelenten, 
egy-egy humoros mondaton, s ki-ki örömmel fedezte 
fel saját kedves óvó nénijét a mese valamely szerep-
lõjének bõrébe bújva. A jelmezek, a dekoráció, a pró-
bák, mind-mind arról tanúskodnak, hogy lelkesen, 
teljes odaadással készültek erre az alkalomra, s ennek 
köszönhetõen sok mosolyt csaltak az ünnepeltek, a 
gyerekek arcára. Hálásak vagyunk nekik ezért az oda-
adásért , a sok fáradozásért! 
A mese az érzelmi intelligencia fejlesztésének legfon-
tosabb eszköze, lelki táplálék. Gyermeknapon a leg-
szebb ajándék! Szeretném, ha a színjátszó munka-
közösség tagjai tudnák: nagy szükség van rájuk, hiszen 
ezek az elõadások nem csupán valódi értékeket képvi-
selnek, hanem valódi értékeket közvetítenek gyerme-
keink számára. Köszönet érte, s várjuk a következõ, 
lebilincselõ elõadásukat! Szabó Erika
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Még él a dobogós remény

Szolnokon mi örülhettünk

folytatás a következõ oldalon
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NBII-es nõi kézilabdacsapatunk az egészéves nagyszerû szereplésé-
nek köszönhetõen, a bajnokság utolsó elõtti fordulójában elért az 
„aranykapuhoz”, s be is lépett rajta. A lányok a Nyíregyháza ellen itt-
hon, hazai közönség elõtt biztosították be a bajnoki címüket. A csapat 
edzõjével, Melkó Károllyal úgy ültem le beszélgetni, hogy a remek 
eredményeink miatt majd „fülig ér a szánk”, de kiderült, a parádés 
magunk mögött hagyott év után, együttesünk közeljövõje nagyon is 
bizonytalan.

Milyen célokkal vágtatok neki tavaly nyáron az NBII-nek, és mi-
lyennek láttad a bajnokság során ezt az osztályt?

Nem volt konkrét célunk, hiszen nem ismertük a mezõnyt. Persze azt 
szerettük volna, hogy szokjuk meg minél hamarabb az NBII légkörét, 
s ne essünk ki. Azt már szakemberektõl, játékvezetõktõl is hallottuk, 
hogy ott lehetünk a csoport elején, akár még a dobogón is, de én ebben 
nem igazán hittem. Aztán menetközben tapasztalhattuk, hogy itt 
gyorsabbak, erõsebbek, keményebbek a játékosok, mint a megyei 
bajnokságban voltak, s a játék ritmusa is lényeges erõsebb, valamint 
azt is, hogy a mieink ebben az osztályban is versenyképesek.

A csapatunk a megyei bajnokságot nyerõ együttesre épült, melyhez 
négy korábbi újvárosi kézilabdázó érkezett. Mennyit tudtak õk segí-
teni? Egyáltalán milyennek ítéled meg a csapat egészéves teljesítmé-
nyét?

A csapat bajnok lett, vagyis abszolút kiválóan, és a várakozásokon is 
jóval felülteljesített. Sikerült egy egyenletesen jó, stabil formát pro-
dukálnunk. Gyenge meccsünk nem is igazán volt, de több egészen ki-
váló produkció is akadt. Gondolok itt például a Bõcs elleni két, és a 
Kisvárda elleni hazai mérkõzésünkre. Az új játékosaink hamar meg-
találták a közös hangot a többiekkel, s valamennyien húzóemberei 
lettek a csapatunknak. Király Annamária nem egyszerûen csak egy 
nagyszerû kapus volt, hanem hozzá tartozott a többi hálóõr edzése, és 
esetükben a meccselés, vagyis a mérkõzések közbeni kapuscserék is. 
Szabados Ibolya rutinja, higgadtsága nem egyszer jelentett pontot, 
pontokat a csapatunk számára. De a többiekrõl is csak jókat mondha-
tok.

Tavaly voltak olyan meccsek, amikor szélben, esõben, a vizet magá-
ba szívó labdával, tócsákkal borított bitumenes pályán léptetek pá-
lyára, míg az idén egy gyönyörû csarnokban, rendre nagyszámú kö-
zönség elõtt. A körülmények javulásának mennyi szerepe lehetett az 
eredményességben? Teljesen más lehet most kézilabdázónak, de 
edzõnek is lenni.

Valóban teljesen más. Eleinte még szoknunk kellett az új csarnokot, 
annak méreteit, hiszen mi korábban egy kicsiben edzettünk. Itt vi-
szont a szélességi, mélységi játékot is tudtuk rendesen gyakorolni. Ez, 
valamint a nagyszámú közönség érdeklõdése, biztatása adott egy 
olyan pluszt, mely nagyban hozzájárult ahhoz, hogy az elsõ helyen 
végezzünk.

Hogyan tovább? Az NBIB-ben hova érhet a gárda?

A jövõ egyelõre nagyon bizonytalan. Sokan kérdeznek errõl engem, s 
én a jelenlegi helyzetben azt tudom mondani, hogy a megyei bajnok-
ságban való indulásunk tûnik a legreálisabbnak. Az NBIB-s Nyíra-
dony költségvetése 50 millió Ft, s ha nekünk nem is lenne szükségünk 

Gál Sándor

ennyire, de ez az ebben az osztályban való indulás már egy más nagy-
ságrend az NBII-höz képest. Ezzel szemben mi – szerintem lega-
lábbis-, az NBII-ben is a legkisebb költségvetéssel mûködtünk. Erre 
az évre 2.3 milliót kaptunk, melybõl 1.3 millió Ft-ot a TAO-s pályá-
zatunk önrészérére. A társasági adó kapcsán voltunk vagy százötven 
vállalkozásnál, de nem jártunk igazán sikerrel. Ebben biztosan az is 
szerepet játszott, hogy nincs egy olyan menedzsmentünk, amely a 
gazdasági háttér elõteremtésében, biztosításában tudna segíteni. Je-
lenleg a terembérletben négymillió Ft-os tartozásunk van.
Az NBIB-ben már lényegesen nagyobb a nevezési díj, utazási költ-
ség, több utánpótláscsapatot kell versenyeztetni, s arról nem is beszél-
ve, hogy itt már egy kis kalóriapénzt, meccsprémiumot is kellene adni 
a játékosainknak. Már két debreceni és egy nánási kézilabdázó is je-
lezte, hogy szívesen jönnének hozzánk az NBIB-be játszani. Velük a 
magasabb osztály középmezõnye is elérhetõ lenne, de hiába hívogat-
nak telefonon, sajnos nem tudok beszámolni nekik semmilyen pozitív 
fejleményrõl.
A közeljövõben kötünk egy szerzõdést a DVSC-vel, melybe a két klub 
közötti játékosmozgások lehetõségét (fiatal kapusunkat, Suba Sárát 
nagyon szeretnék a megyeszékhelyen), és a debreceniek szak-mai 
segítségét foglaljuk, de ez a költségvetésünk bevételi oldalának 
növelésére nem igazán lesz hatással.

A junior együttesünk a harmadik helyen végzett. Az õ teljesítmé-
nyüket milyennek ítéled?

Náluk figyelembe kell venni, hogy most indultak elõször egy bajnok-
ságban. 94-95-ös születésû játékos mellett sok 98-99-es is helyet ka-
pott. Nem is keveset, mert a nagyobbak már a felnõtteknél is szerepet 
kaptak. Eléggé rapszodikus volt a teljesítményük. Voltak nagyon 
rossz, és nagyon jó meccseik, de összességében egészen jónak ítélem 
meg a szereplésüket.

Milyennek ígérkezik az utánpótlás az õket követõ korosztályokban?

A 2001-es egy kiemelkedõ évjárat. Ez a csapat bejutott Erima Orszá-
gos Gyermekbajnokság, és a Diákolimpia országos döntõjébe is. A 
többi korosztályunk már nem ilyen eredményes. Ennek is meg van-
nak az okai. Két éve már nem indul sporttagozatos osztály (ez a 2001-
es csapat még az). A felvétel a beiskolázási körzetre, valamint a hátrá-
nyos helyzetû és a halmozottan hátrányos helyzetû gyermekeknek a 
többiekhez viszonyított arányára való figyelemmel történik. Koráb-
ban a legügyesebbeket fel tudtuk venni a sportos osztályokba, de ma 
már más az elv. A Daruban is van jó, és eredményes lánykézilabda, de 
jó lenne ezt az egészet egy rendszerbe szervezni, hogy a legjobbak 
együtt edzhessenek, játszhassanak, fejlõdjenek.

Utolsó kérdésem: Mikor kezditek a felkészülést?

Ez elsõsorban attól függ, hogy melyik osztályban fogunk indulni. Ha 
mégis az NBIB-ben, akkor július közepén el kell kezdenünk a mun-
kát, viszont ha nem, akkor késõbb is ráérünk. Most leghamarabb azt 
szeretnénk, ha hivatalosan ki lenne mondva, hogy: Balmazújváros-
nak szüksége van az NBIB-s nõi kézilabdára!

A nõi Kézilabda NBII Északkeleti csoportjának végeredménye:
1. NKK Balmazújváros 22  18  2  2  677- 523  38 pont

Az utolsó három mérkõzésünk jegyzõkönyve és edzõnk értékelé-
sei:

20. forduló 05.04.:
 Lóci DSE-Ózd - NKK Balmazújváros 31-28 (17-17) 
Ózd 250 nézõ

NKK: Németi Á (kapus), Tar N 1, Zavaczki E 4, Kunkli B 5, Ludnai F 



2014. május

5, Szabados I 10, Borza A 1. Cs: Suba S, Király A (kapusok), Géricz B 
1, Pinczés I, Posta B, Berettyán P 1
7m: 2/2 ill 3/3. Kiállítás: 2 perc ill8 perc
Az eredmény alakulása: 4. perc: 0-3, 19. perc: 10-10, 47. perc: 25-22, 
50. perc: 25-26
Melkó Károly: Az ellenfelet jobban motiválta, hogy visszavágjon az 
õszi vereségért, mint bennünket az esetleges bajnoki cím megszerzése. 
Nagy lehetõséget szalasztottunk el!

 21. forduló 05.11.:
 NKK Balmazújváros-Kölcsey Nyíregyháza 22-18 (9-12)    
Balmazújváros 400 nézõ

NKK: Király (kapus), Tar N, Zavaczki E 3, Ludnai F, Kunkli B 2, 
Szabados I 11, Borza A 5
Cs: Géricz B, Berettyán P, Dobi K, Pinczés I
7m: 4/3 ill 4/1.  Kiállítás: 2 perc ill 4 perc
Az eredmény alakulása: 7. perc: 0-3,18. perc: 3-7,28. perc: 8-12, 38. 
perc:15-13, 41. perc: 16-15, 56. perc: 21-16
Melkó Károly: Megyei kis csapatból NBII-es bajnokká váltunk egy év 
alatt. Ma nem játszottunk jól, de a szívünk a helyén volt! Gratulálok a 
bajnokcsapat minden tagjának!

 22. forduló 05.16.:
 Derecske KKSE-NKK Balmazújváros 31-36 (14-16) 
 Derecske 150 nézõ

NKK Balmazújváros: Németi Á (kapus), Tar N 4, Zavaczki E 3, 
Ludnai F 4, Kunkli B 3, Borza A 8, Pinczés I 5,
Cs: Szabados I 6, Posta, Berettyán P 2, Dobi K 1.
7m: 8/6 ill 3/1.  Kiállítás: 4 perc ill 14 perc
Az eredmény alakulása: 13. perc: 6-6, 28. perc: 14-14, 36. perc: 15-
21, 40. perc: 17-25,52. perc: 25-32
Melkó Károly: A játékvezetõk kritikán aluli ténykedése miatt idege-
sen és kapkodóan játszottunk, bár végig kezünkben tartottuk a mér-
kõzést. Most már jöhet az ünneplés!

 Juniorok eredményei:
 Lóci DSE Ózd-NKK Balmazújváros 26-20 (12-6)
 NKK Balmazújváros-Kölcsey Nyíregyháza 34-25 (18-12)
 Derecske KKSE-NKK Balmazújváros 15-35 (7-12)
 Végeredmény:
 3. NKK Balmazújváros 22  18  0  4  679- 429  36 pont

 24.forduló:
Egy csendesebb hangvételû mérkõzésre volt kilátás az Egerben meg-
vívott múltheti sorsdöntõ csata után. Lajosmizse csapatát fogadta a 
listavezetõ Kõnig legénysége.
Az ellenfelet nem lebecsülve, de mindössze 7 percig volt partiban a 
Mizse KC (5-4), majd tízperc alatt Hajdu (3x) és Dioris (2x) találatai 
mellé Pavlovic és István Peti is társult a góllövésbe és 17 perc játék 
után 12-5-re meglépett a Kõnig csapata. A hátralévõ idõben magabiz-
tos vezetéssel lecsorog az elsõ félidõ.
Számolással kezdõdik a második játékrész, mivel Füleki találatánál 
már tízig számol a közönség (19-9).
A továbbiakban sem okozott gondot az eredmény tartása, sõt az 53. 
percben Nagy Norbi találatával már 30-17 az állás, majd magabiztos 
gyõzelemmel zárul a mérkõzés.
Vasárnap a forduló zárómérkõzésén az Eger nagy küzdelemben 28-27 
(13-13) alul maradt Nyíregyházán.
Ezzel a számunkra hízelgõ eredménnyel három pontra nõt az elõny a 
riválissal szemben, két fordulóval a vége elõtt.
Kõnig-Trade Balmazújvárosi KK- Primavera Mizse KC 32-21 
(18-9)
Balmazújváros, 500 nézõ. Vezette:Kolarovszki Z. Szabó I.
K T BKK: Knezevic N.- Dioris M. 5, Strbac N. 3, Hajdu T. 7/2, István P. 
5, Pavlovic D. 2, Minegász Cs. 2,.
Cserék: Oláh Z. (kapus), Balázs S. 1, Szabó B. 1, Füleki Á. 2, Nagy N. 
3, Nagy Á. Heiczinger Zs. 1.
Edzõ:Füzesi Ferenc
Magabiztos gyõzelmet arattunk hazai pályán!
Hétméteresek:5/2, ill 3/3. Kiállítások:6, ill 8 perc.
Az eredmény alakulása:7.p,:5-4, 15.p,:10-4, 25.p,:17-8, 35.p,:21-10, 
48.p,:27-15, 55.p,:30-17,.

 Junior mérkõzés: 
 Kõnig-Trade Balmazújvárosi KK- Primavera Mizse KC 27-20  
(11-8)

 Ld:Buglyó L. 8/1, Kiss D. 5/2, Szabó Z. 3, Mucza N. 3,.

25.forduló:
BAJNOKAVATÁS A KÕNIG RENDEZVÉNYCSARNOKBAN! 
GOND NÉLKÜL ÜNNEPELHETETT A KÖZÖNSÉG!

Úgy is lehetne mondani, hogy jobban kezdett a Nyíregyháza és a 4. 
percben 0-2 az eredmény, viszont ekkor sem fordulhatott meg a fejek-
ben egy esetleges vendég siker és a játék képe alapján sem volt erre re-
ális esélye.
A hetedik perctõl a Kõnig csapat góljai sem maradnak el Hajdu Tomi 3 
illetve Pavlovic 1 találatával mindössze újabb 4 percre volt szükségük 
ahhoz, hogy megforduljon az eredmény. Máris 4-2 látható a táblán, 
majd újabb három támadást követve 7-3-ra vezetnek István Petiék. A 

folytatásban sem hagyott alább a lendület és a 23 perc játék után      
13-7-re meglépnek a Füzesi tanítványok.
Dioris most sem marad ki a góllövésbõl és az Õ percei következtek a 
hajrában, majd Hajdu Tomi ötödik találatával már 18-10 a szünetben.
A pihenõt követõen három találattal kezd a Nyíregy majd rögtön 
néggyel válaszolnak Minegászék. Ezzel ismét tetemes a Kõnig elõ-
nye 22-13. Fantasztikus hangulat uralkodott úgy a pályán, mint a le-
látón. Mindenki élvezte a mérkõzés ritmusát és elõre látható vég-
kimenetelt. Az utolsó 10 percben már csak egy gólt engedélyeztek a 
vendégeknek játékosaink úgy, hogy közben az 54.percben tízig szá-
molt a közönség 27-17. A mérkõzés hajrájában pályára lépett a 
hosszú sérülésébõl felépült Salamon Ádám és az általa értékesített 7 
méteres után 29-17. A mérkõzés végét jelzõ sípszó már a Bajnoknak 
szól, majd társaikkal együtt ünnepelt a még sérült Temesvári János, 
Korsós Ádám és Kovacech Marek.
Kõnig trade Balmazújvárosi KK - Nyíregyháza 31-18 (18-10)
Balmazújváros, 1000 nézõ. Vezette:Horváth Péter, Marton Balázs.

K-T-BKK:Pajkó László -Nagy Norbert 1, Strbac Nikola 2, Hajdu 
Tamás 6/1, István Péter 3, Pavlovic Darko 1, Minegász Csaba 4,.
Cserék:Oláh Zoltán, Knezevic Nikola (kapusok), Balázs Sándor 1/1, 
Dioris Mateo 6, Szabó Balázs, Heiczinger Zsolt 4, Füleki Áron 1, 
Nagy Ádám 1, Salamon Ádám 1/1,.
Edzõ:Füzesi Ferenc
Hazai pályán Bajnoknak lenni a legnagyobb büszkeség!!! Köszönet 
a SZURKOLÓKNAK!!
Hétméteresek:3/3, ill 2/0. Kiállítások:12, ill 8 perc.
Az eredmény alakulása:4.p,:0-2. 11.p,:4-2. 14.p,:7-3. 18.p,:9-7. 
23.p,:13-7. 42.p,:22-13. 54.p,:27-17.

 Junior mérkõzés:
 Kõnig Trade Balmazújvárosi KK- Nyírsuli 34-23 (14-14)
 Ld:Mucza N. 10, Kiss D. 7, Nagy G. 4, Nagy I. 4, Bangó Á. 4,.

26.forduló:
Bajnokhoz méltóan az utolsó fordulóban is nyert a Kõnig-Trade 
Balmazújvárosi KK
Góllal kezd a hazai csapat a Balmaz viszont sorozatban hagyja ki a le-
hetõségeket, még szerencse, hogy Oláh Zolit a védései mellett két-
szer is telibe találják így a 6. percben István Peti egyenlít.
Mielõtt a kispad végénél állva Füzesi összeráncolná a homlokát, há-
rom támadást követõen 1-4 az eredmény.
Szimpatikusan küzdenek a hazaiak és egy kiegyenlítettebb öt perc 
után 5-7 a Kõnig javára. A játékrész felénél egy újabb István Peti, Ba-
lázs Sasa gólváltás következett és beindult egy nyolc gólos sorozat 
majd a Füleki Áron találatával már 5-15 a 24.percben. A vendéglátó 
csapat kétszeri idõkérése még Nagy Norbiéknak tett jót, így hamar tíz 

folytatás a következõ oldalon

Gál Sándor
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Vezeti:    Földesiné Tóth Erika - testnevelõ-úszóedzõ
   tel: 70/318-53-63

gólos lett a mérkõzõ felek közötti különbség, majd a hajrá egy újabb 
kiegyenlítettebb játékot hozott és 11-18 a szünetben.
Jól kezdtük a második játékrész, Pavlovic és Strbac gólváltása után 
12-22 a 38. percben. Azt tudjuk, ha Dioris lehetõséget kap megpróbál 
mindent megtenni a gólszerzésért, ez most is így volt a  43. perben 
kétszer is betalált (14-25). Néhány percig csendesebb mederben 
folyt a játék, majd az elõbb említett Matao elindított egy hétgólos 
Kõnig sorozatot. A gólgyártásban annyi különbséggel, hogy most 
Balázs Sasa Heiczinger Zsolttal felváltva találnak a hazai kapuba, 
majd Minegász találatával 17-33 az 58. percben. Összességében egy 
felszabadult jó csapatmunkával hozta a BAJNOK az utolsó találko-
zót, a gólokat elosztva mindenkire jutott kinek több, kinek kevesebb 
találat.
Röpke történelem az NB I/B ben: 2010/11-évben VIII. hely 18 pont 
24 mérkõzésbõl. 20011/12 ben V. hely 35 pont 26 mérkõzésbõl. 
2012/13 ban II. hely 34 pont 22 mérkõzés. 2013/14 ben I. hely 47 

pont 26 mérkõzésbõl.
Gödöllõ KC- Kõnig Trade Balmazújvárosi KK 19-35 (11-18)
Gödöllõ, 150 nézõ. Vezette:Kovács, Mándli.
K T BKK:Oláh Z.-Nagy N. 3, Strbac N. 3, Hajdu T. 1/1, István P. 6, 
Pavlovic D. 3. Minegász Cs. 2,.
Cserék:Pajkó L., Knezevic N. (kapusok), Balázs S. 5, Szabó B. 1, 
Heiczinger Zs. 4, Nagy Á. 1, Füleki Á. 1, Dioris M. 4, Salamon Á. 1/1,.
Edzõ:Füzesi Ferenc
"Magabiztos gyõzelem öröm játékkal. Gratulálok a Bajnokoknak!
Köszönöm a csapat nevében az egész évi támogatást és nyugalmat 
ami megalapozta a közös sikert!"
Hétméteresek:1/1, ill 2/2,. Kiállítások:4, ill 2 perc 

 Junior mérkõzés: 
 Gödöllõ KC-Kõnig Trade Balmazújvárosi KK 34-28 (15-11)
 Ld:Buglyó L. 8, Kiss D. 7, Borza M. 4,.

Hegedûs Lajos

A verseny rendezõje: a Kamilla Terápiás és Diáksport Egyesület
Helye: Balmazújváros – a strand úszómedencéje

Ideje: 2014. június 22.  (vasárnap)   11 óra
Esõnap: 2014. június 29.

Nevezések: a verseny elõtt 9 és 10 óra között a helyszínen.
Nevezési díj: Gyerekeknek: 300 Ft     Felnõtteknek: 400 Ft                      

Résztvevõk lehetnek:
? Akik a versenyhez szükséges felszereléssel rendelkeznek.
? Biztosan úszni tudó, egészséges versenyzõ indulhat a versenyen.
? Akik a nevezés feltételeinek megfelelnek.
? Igazolt versenyzõk nem indulhatnak.
? Minden versenyzõ a saját felelõsségére vesz részt a versenyen.

Egyéb tudnivalók: 
A versenyzõk felszerelési és értéktárgyaik megõrzésérõl maguk gondos-
kodnak, azok elvesztéséért a szervezõk felelõsséget nem vállalnak.
Korcsoportok:
I. korcsoport: 2005-ben vagy késõbb születtek
II. korcsoport: 2003-2004-ben születtek
III. korcsoport:2001-2002-ben születtek
IV. korcsoport: 1999-2000-ben születtek
V. korcsoport: 1997-1998-ban születtek
VI.korcsoport :1995-1996-ban születtek
Felnõtt:             1994 elõtt születtek

Váltóverseny 4 fõs csapatok részvételével (az úszásnemek szabadon vá-
laszthatóak, korcsoport nincs meghatározva)
Indulási korlátok: 
Minden versenyzõ maximum 2 számban 
indulhat (jelentkezéstõl függõen eset-
leg több versenyszámban is).
Versenyszámok: 
pillangó-, mell-, hát- és gyors-
úszás; minimum 25 m 
Igazolás: diákigazolvány

Díjazás: 
Korcsoportonként, nemen-
ként és versenyszámonként 
az I-III. helyezett érem és ok-
levél díjazásban részesül. 

További információk:
Földesiné Tóth Erika 

70/318-53-63

Lugosi Zoltán 30/575-23-29

Igazi bringás idõ fogadta a közel nyolcvan indulót a hagyomá-
nyos majálisi versenyen. Az idõeredmények jól mutatják: ko-
moly harc folyt a másodpercekért. Abszolút értékelésben mind 
egyéniben, mind párosban DKSI sikerek születtek. A balmaz-
újvárosiak is kitettek magukért, Hartman László (Szendi vas-
udvar) újabb 1 percet faragott le egyéni legjobbjából és Tar Im-
re is odatette magát, hogy az augusztusi klubcsapat bajnok-
ságra ütõképes alakulat szálljon nyeregbe újvárosi színekben.

Részletes eredmények és fotók a www.finishline.hu oldalain!
A versenysorozat következõ állomása: augusztus 17-én      
9:00-kor Országúti Klubcsapat Bajnokság három fõs csapa-
toknak (Kamilla Gyógyfürdõ). 
Versenykiírás és nevezési információk a fenti honlapon.

Kisvizes és mélyvizes úszásoktatás
 kezdõ- középhaladó- és haladó csoportokban

Jelentkezés a  gyerekeknek a strandon 7.30 órakor 
 I. turnus :   2014.  július 7-18.

II. turnus:   2014.  július 28.- aug.1.   kis csoportos intenzív

Jelentkezés a felnõtteknek a strandon  18.30 órakor
I. turnus:    2014.  július 7.-július 18.

    A foglalkozások a jelentkezés után azonnal kezdõdnek .
     



15 éves 
A BALMAZ-COOP ZRT.

Ünnepeljen velünk!!!

Születésnapunk alkalmából 

Önt is megajándékozzuk! 

minden szombaton    

VÁSÁRLÁSÁNAK 

10 %-át elengedjük!

2014. június 1- július 31-ig 

A

ÚJ ÉS ÚJSZERU HASZNÁLT CIPO

ÉS RUHA, JÓVAL A BOLTI ÁR ALATT,

FOLYAMATOSAN TÖLTVE 

AKCIÓ: 

NOI LÁBBELI 50 %-os 

ÁRENGEDMÉNNYEL!

BÁLA BUTIKBAN
BALMAZÚJVÁROS, TAMÁSI ÁRON u. 12. sz. alatt.
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